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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ  
Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP 

konaného dne 17. 4. 2013 
 

Zasedání se uskutečnilo v zasedací místnosti č. 135 Nové radnice v Praze 1,  
Mariánské nám. 2 od 15.00 hod. 
Přítomni: viz prezenční listina (příloha) 

P r o g r a m :  
1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2) Schválení zápisu z jednání dne 6. 3. 2013 
3) Tisk R-07374 - k návrhu na vstup hl. m. Prahy do zájmového sdružení 

právnických osob Národní síť Zdravých měst ČR 
4) Informace o průběhu transformace bytového fondu 
5) Kontroly grantů v oblasti zdravotnictví a sociální péče v roce 2013 
6) Informace o projednání výsledků hospodaření PO  
7) Setkání pražských poskytovatelů sociálních služeb dne 8. 4. 2013 - informace 
8) Různé 

Jednání výboru zahájil v 15.05 hod. předseda výboru M. Dlouhý, přítomno 8 členů. Výbor je 
usnášeníschopný. 

Jednání byli přítomni náměstek Mgr. I. Kabický, JUDr. Krobová Hášová – členka ZHMP, 
Ing. V. Šenarová – občanské sdružení Za naší budoucnost, paní Chlebcová, Matúšková, 
p. Bařík – Byty – Barrandov, pí Menšíková – OSZSP Praha. 

ad 1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
Schválení programu bez námitek. 

Ověřovatelem zápisu je navržena L. Teska Arnoštová. 

Hlasování v 15.08 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 7 členů, zdržel se 1 člen. 

ad 2) Schválení zápisu z jednání dne 6. 3. 2013 
Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování v 15.10 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

ad 3) Tisk R-07374 - k návrhu na vstup hl. m. Prahy do zájmového sdružení 
právnických osob Národní síť Zdravých měst ČR (NSZM) 
Materiál byl zpracován v říjnu, poté posuzován odborem LEG MHMP. Předložená verze je 
přepracovaná na základě jejich připomínek a oprav. Tisk byl znovu předložen k projednání 
připomínkovým místům.  

Náměstek I. Kabický se domnívá, že by mohl být předložen Zastupitelstvu HMP v květnu. 

Mgr. Počarovský zaslal připomínku k formulaci v tisku – v navrhovaném tisku R - 07374 je 
v bodě III. jiná definice než v důvodové zprávě.  

M. Jordán (LEG MHMP) si nemyslí, že zde existuje rozpor, neboť členský příspěvek je ze 
své povahy náklad hl. m. Prahy spojený se vstupem do NSZM, byť má povahu nákladu 
každoročního, avšak vzhledem ke skutečnosti, že jeho každoroční výše je stanovována 
valnou hromadou NSZM, nelze dnes v orgánech HMP schválit fixaci na další roky, nicméně 
jeho výši v dalších letech budeme ovlivňovat prostřednictvím hlasování na valné hromadě 
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NSZM. Pokud bude navrhovaná formulace vadit, tak se samozřejmě pokusíme textaci 
změnit. 

Další podněty ani připomínky nebyly vzneseny. 

V 15.20 se dostavila M. Semelová, přítomno 9 členů. 

ad 4) Informace o průběhu transformace bytového fondu 
Náměstek I. Kabický informoval přítomné o platnosti posudku omezené na 1 rok. V konečné 
fázi cenu stanovuje Zastupitelstvo HMP. K prvním převodům 8 – 10 technologických celků by 
mohlo dojít v červnu. Posudek p. Beneše je aktualizován pro tuto první etapu, bude 
aktualizován průběžně. Zápočet pohledávek skončí posledním dnem měsíce, kdy dojde 
k projednání v Zastupitelstvu HMP. 

Předseda výboru M. Dlouhý informoval o projednání posudku a stanoviska k němu 
v kontrolním výboru. 

V další diskusi se M. Ludvík zeptal, zda i druhý posudek (stanovisko k prvnímu zpracované 
pro kontrolní výbor) bude k dispozici zastupitelům, zda další etapy budou posuzovány dle 
jiného znaleckého posudku. 

Náměstek I. Kabický sdělil, že cena může být rozhodnutím také zafixována. Znalecký 
posudek, který zpracoval p. Beneš, byl zadán více než před rokem, proto ztrácí platnost. 
Proto nemůže předložit k projednání privatizaci na základě prošlého posudku. Oponentní 
posudek zpracoval p. Babický, který ovšem použil jiný postup pro stanovení ceny. 

L. Teska Arnoštová informovala, že bylo hodnoceno, zda byl posudek zpracován správně a 
včas. Hodnotící zpráva určila, že nebylo postupováno správně, proto se domnívá, že prvotní 
posudek by měl být přepracován. 

I. Borská se domnívá, že posouzením p. Babického byl prověřen postup zpracování posudku 
p. Beneše. 

Pí Chlebcová, Byty - Barrandov, zdůraznila, že p. Babický postupoval úplně stejným 
postupem a ze stejných čísel došel k jiným součtovým částkám. Dále podle vyhlášky 
posuzoval cenu bytů obsazených – nelze identifikovat, jakou částku použil, protože to není 
ani číslo pro Prahu 5, ani průměr za všechny MČ. P. Babický zhodnotil věcné břemeno podle 
vyhlášky/ocenění závady a došel k jiné částce. Sdružení trvá na tom, že v prvotním posudku 
jsou chyby v dosazených číslech i ve výpočtech.  

Členka ZHMP JUDr. Krobová Hášová se domnívá, že by bylo s výhodou přepracovat 
posudek. Vytknou se vady a na základě konfrontace obou posuzujících, na základě 
prodiskutování vad a způsobu jejich odstranění je potřeba zpracovat opravu posudku. 

L. Teska Arnoštová považuje stávající situaci za neudržitelnou, je třeba připravit správně 
zpracovaný posudek, protože zadání jakéhokoliv dalšího posudku je příliš zdlouhavé a 
finančně nákladné. 

M. Semelová požaduje dořešení, protože racionální argumenty předkládají zástupci sdružení 
již mnoho měsíců. 

Náměstek I. Kabický doplnil, že znalec p. Beneš dostal za úkol aktualizovat posudek a 
opravit chyby, které vyplynuly na základě posouzení p. Babickým. 

Pí Chlebová dále upozornila na vadu v ocenění nebytových prostor – toto je zmíněno jen 
jednou větou bez rozdílu podle kvality konkrétního nebytového prostoru sklep x restaurace x 
kočárkárna. Bylo přislíbeno, že nebytové prostory budou posuzovány individuálně. Rozpor 
v cenách v obou posudcích je dán zejména tím, že p. Babický posuzoval nebytový prostor 
pouze pro jeden technologický celek. Situace se stanovením ceny za nebytové prostory je 
neúnosná, občané požadují, aby se nebytové prostory posuzovaly individuálně. Znalec p. 
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Babický použil též komparativní metodu a kupodivu pro jeden konkrétní případ stanovil cenu 
vyšší. 

L. Teska Arnoštová se domnívá, že pokud nebude dostatečná reflexe p. Beneše, bude třeba, 
aby se oba zúčastnili jednání Zastupitelstva HMP. 

M. Dlouhý na závěr diskuse informoval o projednání případu na kontrolním výboru, který se 
konal bezprostředně před tímto jednáním. 

Usnesení: 
VZSB ZHMP žádá náměstka I. Kabického, aby na příštím jednání výboru informoval, zda a 
jakým způsobem zohlednil znalec p. Beneš jednotlivé připomínky znalce p. Babického. Oba 
znalci budou pozváni na květnové jednání dne 15. 5. 2013. 

Hlasování v 16.05 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

V 16.06 odešla I. Borská, přítomno 8 členů. 

ad 5) Kontroly grantů v oblasti zdravotnictví a sociální péče v roce 2013 
Členové výboru byli seznámeni s plánem následných veřejnosprávních finančních kontrol 
veřejných finančních podpor (VFP) pro rok 2013 – oblast zdravotnictví, protidrogové 
prevence a sociální –, který byl schválen usnesením RHMP č. 116 ze dne 29. 1. 2013, a 
návrhem kontrol, které provede ZSP MHMP u organizací dotovaných granty v oblasti sociální 
a zdravotní.  

Písemnou informaci doplnil T. Klinecký, pracovník ZSP MHMP.  

Usnesení: 
VZSB ZHMP souhlasí s provedením kontrol u vytipovaných organizací. 

Hlasování v 16.10 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 7 členů, proti 0, zdržel se 1 člen. 

ad 6) Informace o projednání výsledků hospodaření PO 
Přehledná tabulka s výsledky hospodaření byla rozeslána předem. Náměstek I. Kabický 
uvedl, že 6 zařízení bylo ve ztrátě, u 4 bude ztráta uhrazena z doplňkové činnosti a 
investičního fondu, pouze 2 organizace musí být dofinancovány hl. m. Prahou jako 
zřizovatelem. 

O. Počarovský upozornil, že tabulka neobsahuje přehled příjmů ze zdravotního pojištění, 
dále počet lůžek a obložnost, počet klientů a počet výkonů. 

M. Ludvík uvedl, že chybí důležitý údaj – stav účtu -, příjmy ze zdravotního pojištění jsou 
podle něho zahrnuty ve výnosech. Doporučuje zpracovat quick test jako jednoduchý výpočet 
(pohledávky – závazky + stav účtu), který ukáže kondici jednotlivých zařízení. 

Usnesení: 
VZSB ZHMP žádá o doplnění materiálu o údaje – počet klientů, počet úvazků, počet výkonů, 
včetně úhrad z prostředků zdravotního pojištění, a zpracování quick testu. 

Hlasování v 16.20 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

ad 7) Setkání pražských poskytovatelů sociálních služeb dne 8. 4. 2013 – informace 
Informaci o setkání, které se uskutečnilo 8. 4. 2013 ve velké zasedací síni Nové radnice, 
podal T. Klinecký. Organizace byly informovány o změnách v nadcházejícím období – změny 
v souvislosti s novým občanským zákoníkem, změny ve financování sociálních služeb – 
podle současného znění zákona o sociálních službách by od roku 2014 měly poskytování 
sociálních služeb zajišťovat prostřednictvím státní účelové dotace v samostatné působnosti 
kraje. V této souvislosti je očekáváno odložení platnosti zákona nejméně o půl roku, na rok 
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2015. Odbor ZSP MHMP bude provádět zjišťování informací o poskytování sociálních služeb 
poskytovatelů v souvislosti s naplňováním aktualizovaného Střednědobého plánu rozvoje 
sociálních služeb. 

Z. Bonhomme Hankeovou zajímalo, zda byly učiněny kroky ke změně v poskytování 
sociálních služeb, z nichž některé se jeví jako duplicitní. 

T. Klinecký doplnil, že se provádějí cílená zjišťování informací o poskytování sociální služeb, 
která pomohou nastavit základní síť sociálních služeb na území HMP.. 

V 16.25 odešel P. Klega, přítomno 7 členů. 

L. Teska Arnoštová informovala o úpravě týkající se občanských sdružení – mohou se 
transformovat na obecně prospěšné společnosti. Dne 1. 4. 2013 nabyl účinnosti zákon 
č. 68/2013 Sb., o změně právní formy občanského sdružení na obecně prospěšnou 
společnost. Podle zákona bude možné do konce roku 2013 za souhlasu všech členů 
občanského sdružení změnit jeho právní formu na obecně prospěšnou společnost, aniž by 
sdružení bylo rušeno nebo zaniklo. Zákon umožní sdružením, která se stala poskytovateli 
služeb nikoliv svým členům ale veřejnosti, a svou činností se tak dostala do postavení, které 
odporuje pojetí sdružení podle zákona č. 83/1990 Sb., předejít situaci, kdy by o jejich 
rozpuštění rozhodovalo Ministerstvo vnitra. 

O. Počarovský v souvislosti s připravovanými změnami právních forem připomněl, že se 
musí do pravidel grantových řízení zapracovat překlenovací období. Dosud není upraven 
statut veřejné prospěšnosti. 

T. Klinecký sdělil, že na setkáních s poskytovateli se možné problémy diskutovaly, odbor 
ZSP MHMP změny v občanském zákoníku sleduje a chce změny do systému financování 
sociálních služeb zapracovat. 

ad 8) Různé 
V 16.35 odešla L. Teska Arnoštová, přítomno 6 členů. 

Z. Bonhomme Hankeová se zeptala na postup VŘ na nákup echokardiografického přístroje 
pro Městskou nemocnici následné péče za 4,5 mil. Kč, upozornila na vysokou cenu. 

O. Počarovský upozornil na špatnou práci úřadu, protože dotace nebyly projednány včas. 

V závěru jednání dostala slovo pí Šenarová, která žádá o písemné odpovědi. 9. celoměstsky 
významná změna nechrání zdraví občanů. Neví, zda poliitci byli informováni o všech 
podnětech a materiálech, které sdružení předalo úřadu. Mají mnoho nejvyšších důkazů o 
škodlivosti stavby tunelu Blanka. Byl vyhlášen zkušební provoz, aniž bylo uvedeno, na jak 
dlouho. Táže se, zda zastupitelé znají výstupy, zda spolupracují s úředníky, aby zabránili 
dalšímu poškozování zdraví. Dále se dotázala, jak je to s Nemocnicí Na Bulovce – je už ve 
správě magistrátu? V oblasti je to čím dál horší. Jak kontrolní výbor pomáhá ozdravění 
prostoru, zda zdravotní výbor zajistil umístění měřicí stanice. 

Na místě byla zodpovězena otázka Nemocnice Na Bulovce, která je stále zařízením státu. 

Předseda výboru M. Dlouhý požádal paní Šenarovou, aby stručně formulované otázky 
podala písemně, protože takové množství otázek se nedá kvalifikovaně zodpovědět. 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.45 hodin. 
  
 
 ……………………………… ………………………………….. 
 Martin Dlouhý  Lenka Teska Arnoštová 
 předseda VZSP ZHMP členka VZSP ZHMP 




